
Protokół Nr XVII/2012
z sesji Rady Gminy Barciany

z dnia 29 marca 2012 r.
 

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XVII sesję Rady 
Gminy  Barciany.  Powitała  zaproszonych  gości:  Wójta  Gminy  Barciany  –  Ryszarda  Kozyrę, 
Skarbnika – Stefanię Kosińską, Sekretarza – Annę Tereszko, Radcę Prawnego – Marka Zawadkę, 
Dyrektorów Zespołów Szkół, Kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli 
Straży Granicznej i Rewiru Dzielnicowych w Barcianach, przedstawiciela Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Kętrzynie - mł. bryg. Szymona Sapiehę, mieszkańców gminy oraz 
Radnych Gminy Barciany. Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła 
quorum obrad - na 15 radnych było obecnych 15 radnych.

Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.
Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  kolejnym 
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy - Hansi Jurgena Maleckiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Gminy.
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że XVI sesja 
Rady Gminy odbyła się 17 lutego 2012 r. Protokół z poprzedniej sesji wyłożony był na pół godziny 
przed sesją. Zapytała, czy są uwagi do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono. Zapytała następnie, 
kto jest za przyjęciem protokołu. W głosowaniu jawnym 14 głosami za i 1 głosem wstrzymującym 
protokół z poprzedniej sesji został przyjęty.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad.
Zgodnie  z  §  25  ust.  3  Statutu  Gminy  Barciany  Radni  otrzymali  powiadomienie  o  sesji  wraz 
z materiałami 7 dni przed sesją. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas powiedziała, że zgodnie z § 31 Statutu Gminy można przedstawiać wnioski w sprawie zmian 
porządku obrad. 

Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  -  Marianna  Stefańska  złożyła  wniosek  o  wprowadzenie 
do porządku obrad punktu 16, 17 i 18 w brzmieniu:
16. Protokół z kontroli przeprowadzonej w dniach 1-2 marca 2012 r. w Gminnym Ośrodku Kultury 
w Barcianach.
17. Protokół  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Barciany  z  kontroli  przeprowadzonej  dnia 
12.03.2012 r. w Zespole Szkół w Drogoszach.
18. Protokół  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Barciany  z  kontroli  przeprowadzonej  dnia 
12.03.2012 r. w Zespole Szkół w Mołtajnach.

Przewodnicząca  Rady Gminy  -  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  zapytała,  kto  jest  jest  za 
przyjęciem wniosku. Wniosek został przyjęty 15 głosami za.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy - Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała porządek 
obrad po zmianach:

Porządek obrad po zmianach:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku obrad sesji – wnioski o zmianę porządku.



5. Informacja  Wójta  Gminy o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady Gminy i  działaniach  między 
sesjami.

6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy  Barciany 

na lata 2012-2022.
8. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Barciany na 2012 rok.
9. Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany.
10. Projekt uchwały w sprawie wyłapywania bezdomnych zwierząt na terenie gminy Barciany oraz 

rozstrzyganie o dalszych postępowaniach z nimi.
11. Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla zakładu budżetowego 

na rok 2012.
12. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  umieszczenie  herbu  Gminy  Barciany 

na sztandarze Rejonowego Koła Pszczelarzy "Truteń".
13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2013 

roku.
14. Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji filii bibliotecznej w Skandawie.
15. Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Kętrzyńskiemu 

na realizację  zadania  dotyczącego  dofinansowania  zakupu  specjalistycznego  średniego 
samochodu  ratowniczo-gaśniczego  z  funkcją  likwidacji  zagrożeń  chemiczno-ekologicznych 
dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Kętrzynie.

16. Protokół z kontroli przeprowadzonej w dniach 1-2 marca 2012 r. w Gminnym Ośrodku Kultury 
w Barcianach.

17. Protokół  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Barciany  z  kontroli  przeprowadzonej  dnia 
12.03.2012 r. w Zespole Szkół w Drogoszach.

18. Protokół  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Barciany  z  kontroli  przeprowadzonej  dnia 
12.03.2012 r. w Zespole Szkół w Mołtajnach.

19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
20. Wolne wnioski i informacje.
21. Wnioski mieszkańców.
22. Sprawy różne.
23. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poddała  porządek  obrad 
po zmianach pod głosowanie. W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie - 
15 głosów za.

Ad  5.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o przedstawienie informacji Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach 
między sesjami.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy 
i działaniach między sesjami (informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną 
informację.

Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie 
interpelacji i zapytań Radnych.

Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.



Ad 7.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poinformowała, że 
przed sesją  odbyły  się  trzy  posiedzenia  komisji,  podczas  których  analizowane  były  materiały 
sesyjne.  Następnie  poprosiła  o  omówienie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Barciany na lata 2012-2022.

Skarbnik Gminy - Stefania Kosińska powiedziała, że w trakcie obrad Komisji Oświaty dotarł e-mail 
od Wojewody o zwiększeniu o 400 zł na GOPS-ie. Wobec powyższego poprosiła, aby Rada przyjęła 
te  poprawki.  Dodała,  że  Wieloletnia  Prognoza  Finansowa  jest  dokumentem  skumulowanym 
i zawiera wszelkie informacje na temat dochodów, wydatków, spłat i zadłużenia. Wraz ze zmianami 
w uchwale budżetowej, zmieniana jest uchwała WPF.  Do 2022 roku opisane są przewidywane 
dochody, wydatki i inwestycje.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas oprosiła o podanie stanowiska 
poszczególnych  Komisji  dot.  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie 
Finansowej Gminy Barciany na lata 2012-2022.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 27 marca 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było  8 członków 
– w głosowaniu jawnym 8 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Barciany na lata 2012-2022.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.   27  marca  2012  roku  na  6  członków 
Komisji  obecnych  było  5  członków  –  w głosowaniu  jawnym  5  głosami  za  pozytywnie 
zaopiniowano  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy 
Barciany na lata 2012-2022.

Pani  Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 28 marca 2012 roku na 7 członków Komisji obecnych 
było 6 członków – w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Barciany na lata 2012-2022.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian 
w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy  Barciany  na lata  2012-2022  i  poddała  go 
pod głosowanie.  W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, 
głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad 8.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o omówienie 
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Barciany na 2012 rok.

Skarbnik  Gminy  -  Stefania  Kosińska  powiedziała,  że  dwie  Komisje  otrzymały  uchwałę 
zwiększającą o kwotę na projekt "Indywidualizacja nauczania w klasach I-III w Gminie Barciany". 
Dodała,  że  w dniu  wczorajszym dotarł  mail  od wojewody Warmińsko-Mazurskiego w sprawie 
zmian. O 110 zł zmniejszono kwotę na zadaniu zleconym z zakresu administracji rządowej (dot. 
USC).  Następnie  omówiła  zwiększenia  i  zmniejszenia  po  stronie  dochodów  i  wydatków. 
Ostatecznie budżet wynosi: dochody - 24 294 074,05 zł, wydatki - 24 594 130,36 zł. Budżet jest 



deficytowy (deficyt w wysokości 300 056,31 zł). Przychody wynoszą 4 320 015,31 zł, a rozchody 
4 019 959,00 zł.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  podanie 
stanowiska poszczególnych Komisji dot. projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Barciany na 2012 rok.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 27 marca 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było  8 członków 
– w głosowaniu jawnym 8 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie Gminy Barciany na 2012 rok.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.   27  marca  2012  roku  na  6  członków 
Komisji  obecnych  było  5  członków  –  w głosowaniu  jawnym  5  głosami  za  pozytywnie 
zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Barciany na 2012 rok.

Pani  Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 28 marca 2012 roku na 7 członków Komisji obecnych 
było 6 członków – w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Barciany na 2012 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian 
w budżecie Gminy Barciany na 2012 rok i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad 9.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o omówienie 
projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany.

Kierownik  RGKiI  -  Sylwester  Wrona  powiedział,  że  w  ubiegłym  roku  program  był  przyjęty 
uchwałą Rady Gminy, lecz w związku z nowelizacją ustawy o ochronie zwierząt art. 11  nakłada 
na Radę Gminy obowiązek corocznego uchwalenia takiego programu do dnia 31 marca. Wyjaśnił, 
że w projekcie programu określono między innymi: cele, realizatorów i sposoby wykonania zadań 
związanych  z realizacją  nałożonych  na  Gminę  zadań  oraz  wysokości  przyznanych  na  ten  cel 
środków finansowych zaplanowanych  na  całe  przedsięwzięcie.  Dodał,  że  projekt  programu był 
przedstawiony  do  zaopiniowania  organizacjom  społecznym  działającym  na  terenie  Gminy. 
Powiatowy  Lekarz  Weterynarii  pozytywnie  zaopiniował  projekt,  Koła  Łowieckie  nie  odesłały 
opinii,  natomiast  Towarzystwo  Opieki  nad  Zwierzętami  miało  pewne  zastrzeżenia.  Opinie 
częściowo zostały uwzględnione. Dodał, że program był omawiany na poszczególnych Komisjach.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.



Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  podanie 
stanowiska poszczególnych Komisji dot. projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że  na 
posiedzeniu Komisji dn. 27 marca 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było  8 członków – 
w głosowaniu jawnym 8 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Barciany.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.   27  marca  2012  roku  na  6  członków 
Komisji  obecnych  było  5  członków  –  w głosowaniu  jawnym  5  głosami  za  pozytywnie 
zaopiniowano projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany.

Pani  Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 28 marca 2012 roku na 7 członków Komisji obecnych 
było 6 członków – w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały w sprawie  przyjęcia 
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Barciany i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało za 
przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad  10. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o omówienie projektu uchwały w sprawie wyłapywania bezdomnych zwierząt  na terenie  gminy 
Barciany oraz rozstrzyganie o dalszych postępowaniach z nimi.

Kierownik  RGKiI  -  Sylwester  Wrona  powiedział,  że  przepis  nakłada  obowiązek  wyłapywania 
bezdomnych zwierząt  -  jest  to  zadanie  własne  gminy.  Uchwała  reguluje,  kto jest  zobowiązany 
do wyłapywania zwierząt, na czyje zlecenie odbywa się wyłapywanie zwierząt oraz określa dalsze 
czynności w postępowaniu z nimi. Dodał, że projekt był szczegółowo omawiany na Komisjach.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  podanie 
stanowiska poszczególnych Komisji dot. projektu uchwały w sprawie wyłapywania bezdomnych 
zwierząt na terenie gminy Barciany oraz rozstrzyganie o dalszych postępowaniach z nimi.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 27 marca 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było  8 członków 
–  w głosowaniu  jawnym  8  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały  w sprawie 
wyłapywania  bezdomnych  zwierząt  na  terenie  gminy  Barciany  oraz  rozstrzyganie  o  dalszych 
postępowaniach z nimi.



Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.   27  marca  2012  roku  na  6  członków 
Komisji  obecnych  było  5  członków  –  w głosowaniu  jawnym  5  głosami  za  pozytywnie 
zaopiniowano projekt  uchwały w sprawie wyłapywania bezdomnych zwierząt  na terenie  gminy 
Barciany oraz rozstrzyganie o dalszych postępowaniach z nimi.

Pani  Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 28 marca 2012 roku na 7 członków Komisji obecnych 
było 6 członków – w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w  sprawie  wyłapywania  bezdomnych  zwierząt  na  terenie  gminy  Barciany  oraz  rozstrzyganie 
o dalszych postępowaniach z nimi.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie stanowisk, a następnie odczytała treść projektu uchwały w sprawie wyłapywania 
bezdomnych zwierząt na terenie gminy Barciany oraz rozstrzyganie o dalszych postępowaniach 
z nimi i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało za przyjęciem 
projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad  11.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o omówienie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji  przedmiotowych dla zakładu 
budżetowego na rok 2012.

Sekretarz  Gminy  -  Anna  Tereszko  powiedziała,  że  8  lutego  2011  roku  była  podejmowana 
identyczna  uchwała.  Uchwała  jest  niezbędna,  aby  zakład  otrzymywał  dotację.  Są  to  dopłaty 
do utrzymania  cmentarza,  zbierania  koszy  ulicznych  oraz  utrzymania  dróg.  Stawki  zostały 
wyliczone na bazie stawek z roku poprzedniego.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  podanie 
stanowiska  poszczególnych  Komisji  dot.  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  stawek  dotacji 
przedmiotowych dla zakładu budżetowego na rok 2012.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 27 marca 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było  8 członków 
–  w głosowaniu  jawnym  8  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały  w sprawie 
ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla zakładu budżetowego na rok 2012.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.   27  marca  2012  roku  na  6  członków 
Komisji  obecnych  było  5  członków  –  w głosowaniu  jawnym  5  głosami  za  pozytywnie 
zaopiniowano projekt  uchwały w sprawie ustalenia  stawek dotacji  przedmiotowych dla zakładu 
budżetowego na rok 2012.

Pani  Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 28 marca 2012 roku na 7 członków Komisji obecnych 
było 6 członków – w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla zakładu budżetowego na rok 2012.



Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały w sprawie  ustalenia 
stawek dotacji przedmiotowych dla zakładu budżetowego na rok 2012 i poddała go pod głosowanie. 
W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,  głosów przeciw 
i wstrzymujących nie było.

Ad  12. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o omówienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na umieszczenie herbu Gminy Barciany 
na sztandarze Rejonowego Koła Pszczelarzy "Truteń".

Sekretarz  Gminy  -  Anna  Tereszko  powiedziała,  że  w  materiałach  sesyjnych  została  przesłana 
prośba. Wojewódzki Związek Pszczelarzy w Olsztynie, Rejonowe Koło w Asunach zwróciły się 
z prośbą o wyrażenie zgody na umieszczenie herbu Gminy Barciany na sztandarze. Wzór herbu jest 
załącznikiem statutu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła  o  podanie  stanowiska  poszczególnych  Komisji  dot.  projektu  uchwały  w  sprawie 
wyrażenia  zgody  na  umieszczenie  herbu  Gminy  Barciany  na sztandarze  Rejonowego  Koła 
Pszczelarzy "Truteń".

Pani  Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 28 marca 2012 roku na 7 członków Komisji obecnych 
było 6 członków – w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na umieszczenie herbu Gminy Barciany na sztandarze Rejonowego 
Koła Pszczelarzy "Truteń".

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.   27  marca  2012  roku  na  6  członków 
Komisji  obecnych  było  5  członków  –  w głosowaniu  jawnym  5  głosami  za  pozytywnie 
zaopiniowano projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na umieszczenie herbu Gminy Barciany 
na sztandarze Rejonowego Koła Pszczelarzy "Truteń".

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 27 marca 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było  8 członków 
–  w głosowaniu  jawnym  8  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały  w sprawie 
wyrażenia  zgody  na  umieszczenie  herbu  Gminy  Barciany  na sztandarze  Rejonowego  Koła 
Pszczelarzy "Truteń".

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie opinii i poprosiła o pytania.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział,  że na wczorajszej Komisji Oświaty zastanawiał się, czy 
może przyjść na sesję ze znaczkiem herbu gminy Barciany. Zapytał, czy jako radny i mieszkaniec 
gminy powinien się do kogoś oficjalnie zgłosić z prośbą o zgodę, aby nosić herb.

Radca Prawny – Marek Zawadka powiedział, że w statucie jest odesłanie do ustawy o zasadach 
używania  herbu.  Ówczesny  zarząd  opracował  zasady,  odnosiły  się  one  jednak  głównie  do 
działalności komercyjnej. W obrębie Komisji Statutowej zostaną określone zasady w statucie albo 
zostanie to ustanowione odrębną uchwałą. Póki co, Rada każdorazowo będzie wyrażała zgodę w 
formie uchwały. Nie ma żadnych przeszkód, aby każdy mieszkaniec nosił herb w klapie marynarki.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za dyskusję, 



a następnie  odczytała  treść uchwały w sprawie wyrażenia  zgody na umieszczenie herbu Gminy 
Barciany  na sztandarze  Rejonowego  Koła  Pszczelarzy  "Truteń"  i  poddała  go  pod  głosowanie. 
W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało za  przyjęciem projektu  uchwały,  głosów przeciw 
i wstrzymujących nie było.

Ad 13.  Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
kolejnym  punktem  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  /  nie  wyrażenia  zgody 
na wyodrębnienie  funduszu  sołeckiego  w  2013  roku.  Poprosiła  o  podanie  stanowiska 
poszczególnych Komisji dot. projektu tej uchwały.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 27 marca 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było  8 członków 
–  w głosowaniu  jawnym  8  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały  w sprawie 
wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2013 roku.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.   27  marca  2012  roku  na  6  członków 
Komisji  obecnych  było  5  członków  –  w głosowaniu  jawnym  5  głosami  za  pozytywnie 
zaopiniowano projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 
w 2013 roku.

Pani  Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 28 marca 2012 roku na 7 członków Komisji obecnych 
było 6 członków – w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2013 roku.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie opinii i poprosiła o pytania.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy –  Hansi  Jurgen  Malecki  powiedział,  że  chciałby  podkreślić 
wielką wagę społeczną tego funduszu. Wypowiedź swą opiera na przykładzie sołectwa Drogosze, 
gdzie  fundusz  nie  jest  zbyt  duży (około  20  000 zł),  ale  przyczynia  się  do  wzrostu  inicjatywy 
społecznej, jak również daje możliwości pozyskiwania środków z zewnątrz.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź, 
a następnie  odczytała  treść  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody  na wyodrębnienie  funduszu 
sołeckiego  w  2013  roku  i  poddała  go  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym  15  radnych 
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad  14.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o omówienie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji filii bibliotecznej w Skandawie.

Dyrektor GOK – Iwona Turko powiedziała, że projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji filii 
bibliotecznej w Skandawie jest niezbędny do otrzymania opinii organu nadzorującego bibliotekę, 
czyli  Biblioteki  Wojewódzkiej.  Nadmieniła,  że  filia  biblioteczna  w Skandawie  nie  funkcjonuje 
faktycznie  od  2009  roku  ze  względów  ekonomicznych  i  braku  zainteresowania  społeczności 
lokalnej.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o podanie stanowiska poszczególnych Komisji dot. projektu uchwały w sprawie zamiaru 
likwidacji filii bibliotecznej w Skandawie.



Pani  Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 28 marca 2012 roku na 7 członków Komisji obecnych 
było 6 członków – w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie zamiaru likwidacji filii bibliotecznej w Skandawie.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.   27  marca  2012  roku  na  6  członków 
Komisji  obecnych  było  5  członków  –  w głosowaniu  jawnym  5  głosami  za  pozytywnie 
zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji filii bibliotecznej w Skandawie.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 27 marca 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było  8 członków 
–  w głosowaniu  jawnym  8  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały  w sprawie 
zamiaru likwidacji filii bibliotecznej w Skandawie.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru 
likwidacji filii bibliotecznej w Skandawie i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad  15.   Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała, 
że kolejnym  punktem  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej 
Powiatowi  Kętrzyńskiemu  na  realizację  zadania  dotyczącego  dofinansowania  zakupu 
specjalistycznego  średniego  samochodu  ratowniczo-gaśniczego  z  funkcją  likwidacji  zagrożeń 
chemiczno-ekologicznych  dla  Komendy  Powiatowej  Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Kętrzynie. 
Dodała, że temat ten był podnoszony podczas Komisji. Poprosiła o pytania.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Hansi  Jurgen  Malecki  powiedział,  że  uznaje  ten  zakup 
za bardzo potrzebną rzecz dla Państwowej Straży Pożarnej. Zapytał Panią Skarbnik, czy pamięta 
sytuację odwrotną, czyli pomoc powiatu dla gminy.

Skarbnik Gminy – Stefania Kosińska powiedziała, że pomocy w formie finansowej nie było. Była  
jedynie pomoc rzeczowa.

W związku z wyczerpaniem tematu Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas  poprosiła o podanie stanowiska poszczególnych Komisji dot. projektu uchwały w sprawie 
udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Kętrzyńskiemu  na  realizację  zadania  dotyczącego 
dofinansowania zakupu specjalistycznego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego z funkcją 
likwidacji  zagrożeń  chemiczno-ekologicznych  dla  Komendy  Powiatowej  Państwowej  Straży 
Pożarnej w Kętrzynie.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 27 marca 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było  7 członków 
(1 osoba zwolniła się) – w głosowaniu jawnym 6 głosami za, przy 1 wstrzymującym pozytywnie 
zaopiniowano projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Zbigniew Stankiewicz powiedział, że starostwo przyzwyczaiło 
się, aby otrzymywać pomoc od gmin. Wcześniej dofinansowywali zakup dźwigu, był to oczywiście 
bardzo szczytny cel, ale gdy starostwo przekazuje gminie używany samochód, to nigdy nie robi 
tego  nieodpłatnie.  Taka  sama  sytuacja  jest  w  przypadku  dróg  –  powiat  nie  dokłada  do  dróg 
gminnych, natomiast gminy do dróg powiatowych owszem. Gminy mają coraz więcej obowiązków, 
natomiast pieniędzy coraz mniej. Podziękował za wypowiedź



Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.   27  marca  2012  roku  na  6  członków 
Komisji  obecnych  było  5  członków  –  w głosowaniu  jawnym  3  głosami  za,  przy  1  przeciw 
i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowano projekt.

Pani  Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 28 marca 2012 roku na 7 członków Komisji obecnych 
było  6 członków  –  w głosowaniu  jawnym  5  głosami  za,  przy  1  wstrzymującym  pozytywnie 
zaopiniowano projekt uchwały.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie stanowisk, a następnie odczytała treść projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania dotyczącego dofinansowania 
zakupu  specjalistycznego  średniego  samochodu  ratowniczo-gaśniczego  z  funkcją  likwidacji 
zagrożeń  chemiczno-ekologicznych  dla  Komendy  Powiatowej  Państwowej  Straży  Pożarnej 
w Kętrzynie  i  poddała  go  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym  13  radnych  głosowało  za 
przyjęciem projektu uchwały, 2 osoby wstrzymały się, głosów przeciw  nie było.

Przedstawiciel Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Kętrzynie - mł. bryg. Szymon 
Sapieha podziękował za pozytywne zaopiniowanie uchwały. Powiedział, że faktycznie jest tak, że 
to Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Kętrzynie występuje o tę pomoc. Samochód 
jest  niezbędny,  aby  prowadzić  działalność  ratowniczo-gaśniczą.  Mają  świadomość  szanowania 
środków gminy, które przecież też są ograniczone. Jednak taka jest kondycja finansowa państwa 
i służb  mundurowych.  Koszt  zakupu  samochodu  wynosić  będzie  ponad  600  000  zł.  Komenda 
Powiatowa  PSP  tworzy  taki  montaż  finansowy,  aby  zaangażować  jak  najwięcej  instytucji. 
W montażu tym występują: Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska, Komenda Państwowa PSP, 
Komenda  Wojewódzka  PSP,  jednostki  samorządowe  oraz  prywatne  firmy.  Będzie  to  wymiana 
pierwszego samochodu wyjazdowego – ponad 600 wyjazdów w ciągu roku. Podziękował za wolę 
zrozumienia  oraz podjęcie uchwały.

Ad  16.   Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o przedstawienie protokołu z kontroli przeprowadzonej w dniach 1-2 marca 2012 r. w Gminnym 
Ośrodku Kultury w Barcianach.

Pani  Marianna  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  odczytała  protokół  z  kontroli 
przeprowadzonej w dniach 1-2 marca 2012 r. w Gminnym Ośrodku Kultury w Barcianach (protokół 
stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i zapytała, czy są uwagi do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  pogratulowała  Dyrektor 
GOK-u – Pani Iwonie Turko za takie rezultaty kontroli.

Ad  17. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o przedstawienie protokołu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Barciany z kontroli przeprowadzonej 
dnia 12.03.2012 r. w Zespole Szkół w Drogoszach.

Pani  Marianna  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  odczytała  protokół   Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Barciany z kontroli przeprowadzonej dnia 12.03.2012 r. w Zespole Szkół 
w Drogoszach (protokół stanowi załącznik do protokołu).



Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i zapytała, czy są uwagi do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono.

Ad  18. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o przedstawienie protokołu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Barciany z kontroli przeprowadzonej 
dnia 12.03.2012 r. w Zespole Szkół w Mołtajnach.

Pani  Marianna  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  odczytała  protokół   Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Barciany z kontroli przeprowadzonej dnia 12.03.2012 r. w Zespole Szkół 
w Mołtajnach (protokół stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i zapytała, czy są uwagi do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady G– Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że cieszy się, iż obie 
Panie Dyrektor wykonały zalecenia pokontrolne.miny 

Ad  19. W związku  z  brakiem interpelacji  i  zapytań  radnych  Przewodnicząca  Rady  Gminy  – 
Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas przeszła do kolejnego punktu.

Ad 20. Kolejnym punktem obrad było zgłaszanie wolnych wniosków i informacji.

Radny Adam Robert Prokop poinformował, że otrzymał odpowiedź z Zarządu Dróg Wojewódzkich 
w sprawie ustawienia lustra przy wyjeździe ze stacji paliw w Barcianach. Odczytał treść pisma, 
które  mówi,  że  po  rozpoznaniu  sprawy  w  terenie  stwierdzono,  iż  odległość  widoczności 
przy włączaniu się do ruchu nie odpowiada warunkom normatywnym. Organ nie wnosi zastrzeżeń 
co do zasadności ustawienia lustra drogowego, proponuje też umieszczenie znaku pionowego B20 
(znak stop). Koszt ustawienia i utrzymania lustra drogowego i znaku B20 ponosi właściciel zjazdu 
posesji.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i dodała, że bardzo szybko nastąpiła pozytywna odpowiedź.

Więcej spraw nie zgłoszono.

Ad 21. W dalszej części obrad przedstawione zostały wnioski mieszkańców. 

Sołtys  Sołectwa  Winda  –  Pani  Marta  Gembal  powiedziała,  że  w  związku  ze  zbliżającym  się 
sezonem chciałaby przypomnieć o działce w Windzie – zrównanie działki, zasadzenie krzewów, 
zrównanie trawy. Poinformowała również o naborze wniosków do LGD, w nawiązaniu do tego, 
że staw miał być oczyszczony właśnie w ramach tych środków.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.

Sołtys Sołectwa Asuny – Pani Anna Służała powiedziała, że chciałaby się odnieść do tematu służby 
zdrowia. Wyjaśniła, że chodzi o to, że lekarza pediatry nie było przez 3 dni. Co w takiej sytuacji 
maja robić rodzice,  którzy przyjadą autobusem i nie dostaną się do lekarza.  Ewentualnie mogą 
czekać  do  Pana  doktora  Podgórskiego,  który  przyjmie  ich  dopiero  po  godz.  17.  Dodała,  że 
niedopuszczalne jest,  aby służba zdrowia działała  w ten sposób. Miało być lepiej,  a jest  wręcz 
gorzej. Pogotowie  nie przyjmie, wizyta u lekarza prywatnego możliwa jest dopiero po godz. 18, co  
wobec tego mają w takiej sytuacji robić rodzice. Zaznaczyła, że w naszej gminie jest dużo dzieci.



Drugą sprawą jest  to, że mieszkańcy Duj proszą o nawiezienie żwiru na drodze w stronę Pana 
Borkowskiego (aż do Pana Szyszki).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.

Więcej wniosków nie zgłoszono.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  powiedział,  że  gmina  przystępuje  do  realizacji  prac 
interwencyjnych, działka w Windzie jest uwzględniona w pracach, niemniej jednak podziękował 
za przypomnienie. Dodał, że będzie składany wniosek do LGD o basen w Windzie i w Skandawie.
W odniesieniu do wypowiedzi Sołtys Sołectwa Asuny – Pani Anny Służała powiedział, że sprawa 
służby zdrowia jest tematem trudnym i nie leży w gestii Wójta, ani Rady Gminy, ale stosownie 
do kompetencji zostanie przesłane pismo do NFZ celem podjęcia ewentualnych działań.  Dodał, 
że jeżeli chodzi o drogę do Pana Szyszki, to rozpoczynają się prace związane z remontem dróg 
i inicjatywa została przyjęta z uwagą.
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.

Ad 22. Sprawy różne

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zabranie głosu 
Radcę Prawnego – Marka Zawadkę w sprawie uchwały dot. statutu Związku Międzygminnego.

Radca Prawny – Marek Zawadka powiedział, że rzecz dotyczy uchwały w przedmiocie utworzenia 
Związku  Międzygminnego  i  przyjęcia  statutu  Kętrzyńskiego  Związku  Gospodarka  Odpadami. 
Wojewoda  Warmińsko-Mazurski  wystąpił  ze  skarga  na  tę  uchwałę  do  Wojewódzkiego  Sądu 
Administracyjnego. W podobnej sytuacji znalazły się również inne gminy przystępujące do tego 
Związku. W przypadku tych gmin nastąpiło cofnięcie przez Wojewodę skarg,  po tym jak Rady 
Gmin wystąpiły z projektami uchwał zmieniających tych statut. W przypadku naszej gminy sprawa 
poszła  do  rozstrzygnięcia  przez  sąd.  Na  rozprawie  6  marca  Wojewódzki  Sąd  Administracyjny 
w całości oddalił skargę Wojewody i uchwała jest ważna. Gmina może zatem należeć do dwóch 
Związków.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź. 
Poinformowała  również  Komisję  Statutową,  że  spotkanie  odbędzie  się  w  pierwszym  tygodniu 
po świętach. Przypomniała również, że do końca kwietnia należy złożyć oświadczenie majątkowe. 
Dodała, że 27 lutego wpłynęły dwa pisma – jedno od Rady Rodziców, drugie od pracowników 
Zespołu Szkół w Mołtajnach, wyrażające sprzeciw wobec oceny szkoły, wyrażonej na poprzedniej 
sesji  Rady  Gminy  przez  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  –  Hansi  Jurgena  Maleckiego. 
Odczytała treść obydwu pism i zapytała, czy Radni chcieliby się odnieść do tej sprawy.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Hansi Jurgen Malecki powiedział, iż uważa, że każdej szkole 
potrzeba spokoju i równowagi. Jeżeli natomiast dwukrotnie zostało użyte jego nazwisko to musi 
ustosunkować się do tego tematu.  Zarzuca mu się,  że niesprawiedliwie dokonał oceny.  Uważa, 
że sygnatariusze pism również dokonali niesprawiedliwego osądu w stosunku do jego osoby, gdyż 
nigdy nie  wyrażał  negatywnej  opinii  na  temat  pracy szkoły.  Wręcz  przeciwnie  –  swego czasu 
wyrażał  wielkie  uznanie  za  dobre  wyniki.  Powziął  opinię,  że  stosunki  międzyludzkie  nie  są 
najlepsze.  Gdyby  miał  jakąkolwiek  wątpliwość,  to  ten  list  potwierdziłby  mu  tylko,  że  relacje 
między pracownikami nie są najlepsze. Pod listem podpisało się 12 nauczycieli, ale 8 nie podpisało 
się. Dodał, że ma dla każdego człowieka ogromną życzliwość, jednak największą życzliwość ma 
dla osób pokrzywdzonych.  Sygnatariusze  listu  odmawiają  prawa dokonania ocen siebie,  a  sami 
dokonują negatywnej oceny. Nie wie,  czy ten list  był  potrzebny,  bo sprawa w jakiś sposób już 
ucichła.  Jeżeli  natomiast  chodzi  o  list  od  Rady Rodziców to  powiedział,  że  nigdy nie  uważał 



inaczej.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź. 
Dodała, że każdy z Radnych ma prawo do wyrażenia swojego stanowiska w danej sprawie. Jest to  
jednak  stanowisko  subiektywne  –  nie  jest  to  opinia  całej  Rady.  Uważa,  że  stosownym  było 
odczytanie pism podczas sesji. Powiedziała również, że skargi w przedmiotowej sprawie wpłynęły 
w okresie  przedświątecznym.  Zobligowana jednak była  do  zapoznania  radnych  i  zaproszonych 
gości  z  pismami,  które  wpłynęły  w  tej  samej  sprawie  przed  kolejnymi  świętami.  
Życzyła  więc  zebranym  i  mieszkańcom  Gminy  przede  wszystkim  spokojnych  Świąt 
Wielkanocnych, pełnych nadziei i radości. 

Ad 23. Zakończenie obrad

Przewodnicząca Rady Gminy, w związku z wyczerpaniem porządku obrad XVII sesji Rady Gminy, 
zamknęła jej posiedzenie o godz. 15.00, dziękując wszystkim za udział.

Przewodnicząca Rady Gminy

                      Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant:
Anna Niska


